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Az alábbi határozatokat hozták az ülésen:
1. Dr. Ilyés Sarolta írásban feltett kérdé-
seire – a 43/1999-es finanszírozási ren-
delet következő módosításához, döntés-
előkészítés céljából – az alábbi válaszo-
kat adja az elnökség:

Az első kérdésre: Az első regisztrált
orvos-beteg találkozás időpontja. (Az
egyes intézmények betegfelvételi rendje
messze nem egységes!)

A második kérdésre: A fekvőbeteg
osztály vezetője által kijelölt, a kezelé-
sért felelős orvos.

2. Az elnök rövid tájékoztatást ad az el-
múlt időszak eseményeiről (rendezvé-
nyeken történő részvételekről, a
Medical Infocenter Programmal kap-
csolatban az Egészségügyi Minisztéri-
ummal közösen aláírt együttműködési
szerződésről, a fekvőbeteg intézmé-
nyek pénzügyi helyzetfelmérésére vo-
natkozó szerződés megkötéséről, az
egészségügyi dolgozóknak és a kong-
resszus résztvevőinek különböző ked-
vezményeket nyújtó kártya készí-
téséről, a felelősségbiztosítás kérdésé-
ben felmerült megoldás bemutatásáról,
ill. az ezzel kapcsolatos jövőbeni teen-
dőkről stb.)

3. A Magyar Rezidens Szövetség konfe-
renciáján előadás megtartására kérték
fel a Magyar Kórházszövetséget. Az
előadás megtartását dr. Varga Ferenc je-
lölt elnök vállalta, az előadás korrekt el-
készítéséhez körlevélben keresi meg az
intézményvezetőket, hogy adjanak ké-
pet a rezidensek jelenlegi helyzetéről, a
képzési rendszer esetleges problémájá-
ról stb.

4. Dr. Golub Iván elnök tájékoztatást
ad az Egészségügyi Minisztérium is-
mételt szándékáról „Az Év Kórháza”
pályázat kiírásáról. Az elnök arról is
tájékoztat, hogy felhívták a Minisztéri-
um figyelmét a Házipatika.com ugyan-
ilyen címmel interneten meghirdetett
versenyéről, mely a lakosság elégedett-
sége alapján kívánja a kórházakat
rangsorolni.

5. Az Onkológiai Szakmai Kollégium ál-
tal küldött, az onkológiai HBCS-k változ-
tatásáról és finanszírozásáról szóló
anyaggal kapcsolatban az elnökség úgy
döntött, hogy minden elnökségi tag e-
mail-ben kapja meg az anyagot, vélemé-
nyét pedig a legrövidebb időn belül el-
küldi a titkárságra.

6. Az Elnökség a XVIII. Kongresszus
előkészítése kapcsán a plenáris ülések
témájaként az alábbiakat határozza meg:
– Betegjogok, betegbiztonság, betegtájé-

koztatás
– A hazai joggyakorlat és szabályozás

ellentmondásainak hatása az intézmé-
nyek működtetésére (munkaidő direk-
tíva, kiemelt kockázati pótlék,
felelősségbiztosítás, kórházak ügyeleti
kérdései)

– Szakdolgozói képzések, továbbkép-
zések

– A betegforgalom, a finanszírozás és a
működtetés összefüggései – különös

tekintettel az államháztartási törvény
tervezett változtatásának várható ha-
tására a kórházi szervezetekre (Lásd a
felhívást a 7. oldalon!)

Dr. Fülöp Rudolf pénztárnok felveté-
se alapján a Finanszírozási Bizottság
rövid időn belül összeül, és a követke-
ző elnökségi ülés előtt megvitatja az
aktuális finanszírozási kérdéseket (de-
cemberi HBCS-k, 2006. évi költségve-
tés és TVK, konszolidációs program
hatása stb.), hogy az elnökség javasla-
tuk alapján dönthessen a további lépé-
sekről. (A Finanszírozási Bizottság ülésé-
ről a következő oldalunkon számolunk be
– a szerk.)

AZ MKSZ ÜNNEPI ÜLÉSE

„Év Kórháza” pályázat jövőre is

Mennyi beteget láthatnak el a kórházak?

Nem kapták meg a kórházak az Országos Egészségbiztosítási Pénztártól (OEP) azokat a keretszámokat,
amelyből kiderülne, hogy mennyi beteget láthatnak el az év hátralévő hónapjaiban – mondta el a Népszavá-
nak a Magyar Kórházszövetség elnöke. Golub Iván szerint ez zavart okozhat az intézmények finanszírozásá-
ban. A jelenlegi finanszírozási rendszerben ugyanis a kórházak által ellátott betegek számát az úgynevezett
teljesítmény volumenkorlát (tvk) szabályozza. A tvk szerint az intézmények finanszírozási alapja a 2003-as
évben elért teljesítmény, azon kórházak, amelyek annál több beteget látnak el, egyre kevesebb pénz kap-
nak. Az elnök szerint a kialakult helyzetben nem lehet tudni, hogy az intézmények mikor érik el a még teljes
áron fizetett betegszámot, és mikor esnek a degresszió hatálya alá. Elismerte ugyanakkor, hogy a tavalyi
adatokból következtetni lehet az ellátható betegek számára, a mostani állapotot azonban jogszerűtlennek
tartja. Az OEP ugyanakkor azt állítja, hogy közölték a keretszámokat. Az egészségbiztosító főosztályvezető-
je úgy vélte: ha nem így történt volna, a kórházak a tavalyi betegszámmal akkor is tudnának kalkulálni. Kiss
Zsolt elmondta, hogy más kérdésben egyeztetett a kórházszövetséggel, amely akkor nem jelezte, hogy gon-
dok lennének az adatszolgáltatással, így a szervezet állítását félreértésnek tartja. Közölte, hogy az OEP utá-
na fog járni annak, hogy az intézményekhez eljutottak-e az adatok.

Dr. Varga Ferenc

A Magyar Kórházszövetség  október 25-
án megtartott rendhagyó ülésen ünnepé-
lyes keretek között kívánt köszönetet
mondani a Szövetség telephelyét biztosí-
tó Mádai és Társai Kft.-nek, akik sok éven
keresztül egyéb formában is segítették a
Kórházszövetség munkáját. A különleges
alkalom miatt az elnök az ülésen csak az
aktuális kérdéseket kívánja megvitatni az
elnökséggel.

korhaz_2005_11.qxd  11/17/2005  12:53 PM  Page 6




